
 
Vastaus valtuustoaloitteeseen koskien joukkoliikenteen vakiovuorojen 
palauttamisesta Huittisten ja Sastamalan välille 
 
KVALT 30.09.2024 § 43  
  

Valtuutettu Timo Haapanen jätti seuraavan valtuustoaloitteen:  
 
”Valtuustoaloite 30.9.2024 
 
Joukkoliikenteen vakiovuorojen palauttaminen Huittisten ja 
Sastamalan välille 
 
Esitämme, että Sastamalan kaupunki tutkisi mahdollisuutta saada 
lisää joukkoliikennevuoroja Huittisten ja Sastamalan välille. Tämä 
tarkoittaisi vähintään yhtä uutta aamupäivävuoroa edestakaisin ja 
yhtä uutta iltapäivävuoroa edestakaisin, jotta toisen asteen 
opiskelijat pääsisivät kulkemaan kouluihinsa. Myös asiointi- ja 
työpaikkaliikenne helpottuisi. 
 
Liikennöitsijän kesäinen konkurssi jätti useat perheet tyhjän päälle, 
koska julkista liikennettä ei ole riittävästi eivätkä liikenneyhteydet 
sovi kaikkien toisen asteen oppilaitosten aikatauluihin. 
 
Kaikilla oppivelvollisilla nuorilla tulisi olla tasavertainen mahdollisuus 
päästä oppilaitoksiinsa julkisella liikenteellä. Tämän hetkinen tilanne 
on perheille kestämätön. 
 
Kaupungin tulisi omalta osaltaan olla mukana tukemassa nuorten 
mahdollisuutta opiskeluun. 
 
Sastamalassa 30.9.2024 

 
Timo Haapanen 
Leena Saarela 
Aulis Kulmala 
Lauri Tapio 
Merja Helander 
 
muut allekirjoittajat: 
Mika Sillanpää 
Heli Innala 
Pauli Pietilä 
Heljä Leppäniemi 
Päivi Pelttari 
Ulla Yli-Hongisto 
Seppo Aarinen 
Antti-Matti Mattila 
Leena Mattila 
Pirjo Vuorinen 
Kaisa Ylimäki 
Jarkko Mäkipää 
Arto Satonen 
Minna Isotalo 



Jenni Jokinen 
Leena Finska 
Janne Prihti” 
 

Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuutettu Timo Haapasen 
jättämän valtuustoaloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 

 
 
KHALL 03.02.2025 § 20  
  

 
Vastaus valtuustoaloitteeseen: 
 
Joukkoliikennevuoroja Sastamalan kaupungin alueella toteutetaan 
joko markkinaehtoisesti, käyttöoikeussopimuksin ELY-keskuksen ja 
kaupungin yhteistyönä tai kaupungin itsensä järjestäminä. 
Kaupungin kilpailuttamiin paikallis- ja palveluliikenteenä toteutettaviin 
joukkoliikennevuoroihin on mahdollista saada ELY-keskukselta 
valtionavustusta. 
 
Markkinaehtoisen joukkoliikenteen liikenteenharjoittajat toteuttavat 
siten, että tulot kertyvät kokonaan matkustajien maksuista.   
 
Pirkanmaan ELY-keskuksen ja Varsinais-Suomen ELY-keskuksen 
sekä alueen kuntien yhteistyönä on toteutettu käyttöoikeus-
sopimuksella muun muassa reittipohjainen liikenne Rauma-Eura-
Huittinen-Nokia-Tampere. Käyttöoikeussopimuksessa on sovittu 
osapuolten maksuosuudet, jotka liikenteenharjoittaja saa 
reittiliikenteen toteuttamiseksi matkustajien maksamien maksujen 
lisäksi. Käyttöoikeussopimuksilla varmistetaan riittävä joukkoliikenne 
sellaisilla reiteillä, joille ei markkinaehtoista liikennettä muuten 
syntyisi. Sastamalan kaupunki on pitänyt erityisen tärkeänä, että 
tämä reittiliikenne Tampereen ja Huittisten välillä jatkuu riittävin 
vuorovälein. Liikennöinti tapahtuu valtatietä 12 pitkin kuitenkin siten, 
että bussit liikennöivät Vammalan keskustan kautta. 
 
Vielä alkuvuonna 2024 paikallinen liikennöitsijä toteutti 
markkinaehtoista liikennettä Huittisten ja Sastamalan välillä 
Sastamalantietä eli maantietä 249 pitkin. Liikennöinti kuitenkin loppui 
yrityksen tehtyä konkurssin. 
 
Sastamalan kaupunki järjesti loppuvuonna 2024 kilpailutuksen 
joukkoliikenteen vakiovuorosta kevätkaudelle 2025 välille Kilpijoki 
(Keikyä) – Vammalan keskusta. Kaupunki ei saanut kuitenkaan 
yhtään tarjousta. Tämä vuoro olisi pilottiluonteisesti kartoittanut 
todellista tarvetta maantietä 249 pitkin liikennöitävälle vuorolle. 
 
Tällä hetkellä joukkoliikenteen vakiovuoroja kaupunki on järjestänyt 
väleille Suodenniemi – Vammala ja Kiikoinen – Vammala. 
Jälkimmäinen vuoro kulkee Kiikan kautta. Näillä vuoroilla halutaan 
erityisesti turvata toisen asteen opiskelijoiden kulkumahdollisuudet 
kaupungin keskustaan. 
 



Kannattavan tai taloudellisesti tarkoituksenmukaisen 
joukkoliikenteen toteuttaminen on hyvin haastavaa Sastamalan 
tapaisessa laajassa maaseutukaupungissa, jossa etäisyydet ovat 
pitkiä ja joukot vähäisiä. Tämä näkyy erityisesti markkinaehtoisen 
joukkoliikenteen vähäisyytenä tai puuttumisena kokonaan. Jotta 
joukkoliikennettä voitaisiin toteuttaa, se vaatisi myös kaupunkilaisilta 
riittävää sitoutumista joukkoliikenteen käyttämiseen. 

 
Valmistelija hallintojohtaja Tapio Rautava, kasvatusjohtaja Pekka Kares 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää antaa kaupunginvaltuustolle 

esittelytekstistä ilmenevän vastauksen valtuutettu Timo Haapasen 
jättämään valtuustoaloitteeseen koskien joukkoliikenteen 
vakiovuorojen palauttamista Huittisten ja Sastamalan välille. 
Valtuustoaloite katsotaan loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Lisätietoja hallintojohtaja Tapio Rautava, puh. 040 488 0202 
 
 
 
KVALT 24.02.2025 § 7    
637/08.01.00.01/2024    
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle edeltä selosteosasta 

ilmenevän vastauksen valtuutettu Timo Haapasen jättämään 
valtuustoaloitteeseen koskien joukkoliikenteen vakiovuorojen 
palauttamista Huittisten ja Sastamalan välille. Valtuustoaloite 
katsotaan loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 


